

Pemakaian Baju Batik Wajib Setiap Khamis Bagi Penjawat Awam, Tidak Patuh Bakal Dikenakan Tata Tertib



Malaysia Madani Keluar Arahan Akan Kenakan Tindakan Tatatertib Kepada Penjawat Awam Yang Gagal Pakai Batik Hari Khamis. Penjawat awam diingatkan untuk sentiasa mematuhi etika pemakaian yang telah ditetapkan oleh jabatan

perkhidmatan awam dalam menjalankan tugas selaku pekerja di bawah sektor awam.

Perlu diingatkan kembali bahawa baru sahaja minggu lepas kerajaan [Malaysia Madani](#) telah mengutuskan kewajipan untuk memakai baju batik setiap hari Khamis berkuatkuasa pada 21 Ogos 2023. Ini adalah merupakan salah satu usaha kerajaan bagi memastikan penjawat awam menggunakan pakaian budaya rakyat Malaysia sewaktu waktu pejabat.

Malaysia Madani Keluar Arahan Akan Kenakan Tindakan Tatatertib Kepada Penjawat Awam Yang Gagal Memakai Batik Pada Hari Khamis



SOALAN 8

Adakah pegawai boleh dikenakan tindakan tatatertib jika enggan memakai pakaian batik Malaysia?

JAWAPAN

Ketua Jabatan boleh menasihati pegawai sekiranya enggan memakai pakaian batik Malaysia. Sekiranya masih ingkar dengan alasan yang tidak munasabah, pegawai boleh dikenakan tindakan tatatertib.



Imbas Kod QR untuk muat turun
Surat Edaran : JPA.100-1/4/1 (13)



Penekanan Tatatertib Sebagai Tanda Kerajaan Serious Dengan Budaya Batik

Arahan ini bukan sekadar satu peraturan rasmi semata-mata, tetapi juga merupakan usaha untuk menyemarakkan semangat kebangsaan dan memupuk rasa bangga terhadap identiti budaya Malaysia. Batik, sebagai simbol budaya

negara, memiliki keindahan dan keunikan tersendiri yang membezakannya daripada warisan budaya lain di dunia. Memakai batik pada hari Khamis adalah satu cara untuk menyampaikan penghargaan kepada budaya tempatan sambil mencerminkan semangat kesatuan di kalangan rakyat Malaysia.

Penjawat awam memainkan peranan penting dalam masyarakat dan kerajaan. Oleh itu, pemakaian batik oleh mereka pada hari Khamis tidak hanya mencerminkan rasa hormat kepada budaya negara, tetapi juga memberi contoh baik kepada masyarakat di luar sana. Ini juga dapat mengukuhkan lagi imej positif institusi kerajaan dan menunjukkan komitmen terhadap pemeliharaan warisan budaya.

Walau bagaimanapun, adalah penting untuk diingat bahawa penegakan arahan ini haruslah dilakukan dengan penuh kesedaran dan kefahaman. Terdapat situasi-situasi tertentu yang mungkin memerlukan pengecualian, seperti dalam kes-kes di mana pemakaian batik menjadi sukar atau tidak praktikal. Selain itu, kesedaran tentang nilai-nilai budaya dan makna di sebalik pemakaian batik juga perlu ditingkatkan agar ia tidak dianggap sekadar kewajipan formal.

Isu Persoalan Adakah Lelaki Penjawat Awam Boleh Mengenakan Baju Batik Berlengan Pendek?



SOALAN 2

Adakah pegawai awam lelaki dibenarkan memakai baju kemeja batik Malaysia berlengan pendek?

JAWAPAN

Tidak boleh.

Pegawai awam lelaki hendaklah memakai baju kemeja batik Malaysia berlengan panjang berdasarkan Jadual Tatacara Pemakaian Pakaian Batik Malaysia di perenggan 4 Surat **Pekeliling Perkhidmatan Bilangan 1 Tahun 2006 - Fesyen Pakaian Alternatif Sebagai Pakaian Semasa Bekerja Dan Menghadiri Upacara Rasmi.**



Imbas Kod QR untuk muat turun
Surat Edaran : JPA.100-1/4/1 (13)



Ramai Yang Berpandangan Berbeza

Isu mengenai pemakaian baju batik berlengan pendek oleh lelaki penjawat awam memang memunculkan banyak pandangan berbeza. Pada umumnya, dalam konteks tradisi dan adab sosial Malaysia, pemakaian baju batik berlengan

pendek oleh lelaki mungkin dianggap sebagai melanggar norma budaya yang telah diakui.

Baju batik tradisional bagi lelaki cenderung datang dengan lengan panjang atau setidaknya separuh lengan. Pemilihan baju batik berlengan pendek oleh lelaki mungkin dipandang sebagai tidak sesuai dengan nilai-nilai tradisional dan etika pakaian dalam masyarakat Malaysia.

Bagaimanapun, adalah penting untuk diingat bahawa budaya adalah dinamik dan boleh berubah mengikut zaman. Terdapat versi-modern batik yang boleh dianggap lebih bersesuaian dengan tren pakaian masa kini. Walau bagaimanapun, jika institusi atau agensi mempunyai garis panduan yang tegas mengenai pemakaian baju batik berlengan panjang, maka penjawat awam perlu menghormati dan mematuhi peraturan tersebut.

Ciri-Ciri Batik Yang Sesuai Untuk Semua Penjawat Awam

Untuk penjawat awam yang ingin memakai batik, adalah penting untuk memilih batik yang sesuai dengan ciri-ciri yang sesuai dengan norma budaya dan adab pakaian yang diterima dalam konteks profesional dan formal. Berikut adalah beberapa ciri batik yang boleh dipertimbangkan:

- **Warna dan Corak yang Sesuai:** Pilihlah batik dengan warna dan corak yang klasik dan tidak terlalu mencolok. Corak yang rumit mungkin lebih sesuai bagi majlis formal atau kerja, manakala warna yang cerah

tetapi tidak terlalu mencolok mungkin lebih sesuai untuk suasana yang lebih santai.

- Gaya Lengan: Dalam konteks formal, lelaki lebih cenderung memilih baju batik berlengan panjang atau setidaknya-tidaknya separuh lengan. Ini sesuai dengan adab pakaian dalam budaya Malaysia yang lebih konservatif.
- Jenis Kain: Pilih batik yang dihasilkan dari kain berkualiti tinggi. Batik yang dihasilkan daripada kain berkualiti akan memberikan rasa keselesaan dan kelas kepada pemakainya.
- Kesesuaian Pakaian: Pastikan baju batik tersebut sesuai dengan peristiwa atau tempat yang akan dikunjungi. Baju batik yang lebih formal atau kemas boleh dikenakan semasa majlis rasmi, manakala versi yang lebih santai mungkin sesuai untuk acara-acara yang kurang formal.
- Sentuhan Tradisional: Pilih batik yang masih mengekalkan elemen tradisional, seperti motif yang menggambarkan budaya atau warisan tempatan. Ini akan menunjukkan penghargaan kepada nilai-nilai budaya.
- Padanan Pakaian Lengkap: Kombinasikan baju batik dengan pakaian yang sesuai seperti seluar kain atau slack, bersama dengan aksesori yang kemas seperti tali leher atau songkok (bagi lelaki).
- Penjagaan dan Kemasan: Pastikan baju batik itu dalam keadaan yang baik, bebas kusut, dan bersih. Kemasan diri yang baik memberi kesan positif dalam suasana profesional.

Sama ada memilih batik tradisional atau moden, adalah penting untuk menghormati norma budaya dan adab pakaian yang diiktiraf dalam organisasi

atau institusi. Dengan memilih batik yang sesuai dan menunjukkan penghargaan terhadap budaya tempatan, penjawat awam dapat menyampaikan pesan positif kepada masyarakat sekitar dan juga kepada sesama rakan sekerja.

Malaysia Madani keluar arahan akan dikenakan tindakan tatatertib bukan satu gurauan sebaliknya 1 arahan yang perlu kita akur. Namun, seperti yang dinyatakan terdapat susunan dalam arahan tersebut dimana jika ada penjawat awam yang tidak memakai batik pada hari Khamis maka tindakan tatatertib bukan akan dikeluarkan terus oleh ketua jabatan. Selaku ketua jabatan pula, mereka perlu ada toleransi dan kebijaksanaan dalam menjalankan amanah kerajaan ini dengan tepat pada masa yang sama tidak membebankan mana-mana pihak.